

## СОДЕРЖАНИЕ

### РАЗДЕЛ I.

#### ВОПРОСЫ ОНТОЛОГИИ И ТЕОРИИ ПОЗНАНИЯ

<i>Александров В.И.</i> Философия как небесное и земное явление .....	5
<i>Голубева Н.А.</i> Правое и левое: истоки проблемы диссимметрии .....	11
<i>Малюкова О.В.</i> Эволюционное мышление и эволюционная стрела времени .....	20
<i>Малюкова О.В.</i> Концептуальные системы экологии и экологическая стрела времени .....	28

### РАЗДЕЛ II.

#### ВОПРОСЫ СОЦИАЛЬНОЙ ФИЛОСОФИИ И ФИЛОСОФСКОЙ ПРОБЛЕМАТИКИ СОЦИАЛЬНО-ГУМАНИТАРНЫХ НАУК

<i>Андрейчук Н.И.</i> Техногенные ситуации как объект познавательного подхода .....	35
<i>Даниелян Н.В.</i> Рациональное и религиозное познание в современном обществе .....	40
<i>Дорохина Р.В.</i> Студенческие корпорации Европы .....	45
<i>Дубинский В.В.</i> Гражданское общество в условиях глобализации .....	51
<i>Журавлёва И.А.</i> Актуализация концепта «общество знаний» в российском социогуманитарном дискурсе .....	57
<i>Рыбаков В.В.</i> Смысл и присутствие .....	62
<i>Хуторной С.Н.</i> Киберпространство и реальный мир .....	67
<i>Швачкина Л.А.</i> Форма светской гуманности и практики милосердия в новейшее время: психотерапия ..	72

### РАЗДЕЛ III.

#### ВОПРОСЫ ИСТОРИИ ФИЛОСОФИИ И ИСТОРИИ ДРУГИХ ФИЛОСОФСКИХ ДИСЦИПЛИН

<i>Бондарева Я.В.</i> Русская религиозная философия между трансцендентизмом и пантеизмом (к вопросу о методологических основаниях русской религиозной философии) .....	78
<i>Бузук Н.Г.</i> О выходе из кризиса правосознания в контексте философско-правовых исканий Б.Н. Чичерина, П.И. Новгородцева и Н.Н. Алексева .....	85
<i>Гуляев П.С.</i> Социальный философ Ф.А. Степун и его «методологическая транскрипция» .....	90
<i>Гуляева И.Г.</i> Идея света в философии образа С.Н. Булгакова .....	95
<i>Завин Л.А.</i> Историческая ретроспектива идей свободного воспитания и образования отечественных философов .....	99
<i>Иванова О.Э.</i> Коммуникация как условие осуществления смысла (в экзистенциальном анализе В. Франкла) .....	104
<i>Собко Р.В.</i> Богословие как историософская схема: рассуждения о тринитарной концепции Иоахима Флорского .....	110

### РАЗДЕЛ IV.

#### ВОПРОСЫ ФИЛОСОФИИ ПОЛИТИКИ И ПОЛИТОЛОГИИ

<i>Боков Д.Ю.</i> Философско-правовые основания информационного общества .....	116
<i>Истомина О.Б.</i> Конструирование этнического сознания в поликультурной среде .....	122
<i>Шевченко М.С.</i> Современные аспекты социальной политики религиозной группы «Свидетели Иеговы» в отношении российского государства и общества (по материалам книги «Основательно свидетельствуем о Царстве Бога») .....	127

### НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Актуальные вопросы межнациональных отношений и безопасности в современной России .....	133
НАШИ АВТОРЫ .....	137

## CONTENTS

### SECTION I.

#### QUESTIONS OF ONTOLOGY AND KNOWLEDGE THEORIES

<i>V. Alexandrov.</i> Philosophy as heavenly and earthly phenomenon .....	5
<i>N. Golubeva.</i> Right and left: sources of the problem of dissymmetry .....	11
<i>O. Malyukova.</i> Evolutionary thinking and evolutionary arrow of time .....	20
<i>O. Malyukova.</i> Conceptual systems of ecology and ecological arrow of time .....	28

### SECTION II.

#### QUESTIONS OF SOCIAL PHILOSOPHY AND PHILOSOPHICAL PROBLEMATICS SOCIALLY-HUMANITIES

<i>N. Andreychuk.</i> Man-caused situations as an object of cognitive-value approach .....	35
<i>N. Danielyan.</i> Modern society's rational and religious cognition .....	40
<i>R. Dorokhina.</i> European student corporations .....	45
<i>V. Dubinsky.</i> Civil society in the conditions of globalization .....	51
<i>I. Zhuravleva.</i> Actualization of the "knowledge society" concept in the Russian socio-humanist discourse .....	57
<i>V. Rybakov.</i> Sense and presence .....	62
<i>S. Khutornoy.</i> Cyberspace and virtual reality .....	67
<i>L. Shvachkina.</i> The form of secular humanity and charity practice in the newest time: psychotherapy .....	72

### SECTION III.

#### QUESTIONS OF HISTORY OF PHILOSOPHY AND HISTORY OF OTHER PHILOSOPHICAL DISCIPLINES

<i>Y. Bondareva.</i> Russian religious philosophy between transcendentalism and pantheism (The problems of methodological bases of Russian religious philosophy) .....	78
<i>N. Buzuk.</i> On overcoming the sense of justice crisis in the context of philosophical and legal pursuits of B.N. Chicherin, P.I. Novgorodtsev and N.N. Alekseev .....	85
<i>Gulyaev P.S.</i> Social philosopher F.A. Stegun and his methodological transcription .....	90
<i>I. Gulyaeva.</i> The idea of light in S.N. Bulgakov's philosophy of image .....	95
<i>L. Zavin.</i> Historical retrospective of the liberal upbringing and education ideas of Russian philosophers .....	99
<i>O. Ivanova.</i> Communication as a condition of realization of sense (in Frankl's existential analysis) .....	104
<i>R. Sobco.</i> Theology as a historical schema: speculations about trinitarian conceptions of Joachim of Flore .....	110

### SECTION IV.

#### QUESTIONS OF PHILOSOPHY OF A POLICY AND POLITICAL SCIENCE

<i>D. Bokov.</i> Philosophical and legal foundations of information-oriented society .....	116
<i>O. Istomina.</i> Constructing ethnic consciousness in multicultural environment .....	122
<i>M. Shevchenko.</i> Current social policy issues of a religious group «Jehovah's witnesses» against Russian state and society (based on the book "Thoroughly witness to the Kingdom of God") .....	127

### SCIENTIFIC LIFE

Current Issues International Affairs and Safety in Present-Day Russia .....	133
---	-----

OUR AUTHORS .....	137
-------------------	-----